

ACLTA 2013 Fall Workshop Held Successfully

On Oct. 2013, over 20 Chinese teachers from Alabama State wide sitting together, communicated with each other, for Alabama Chinese Language Teaching Association (ACLTA) 2013 Fall Workshop held in Mervyn H. Sterne Library at University of Alabama at Birmingham.



Prof. Flobert Rui Feng, President of ACLTA, gave an opening speech at 10:00am, Oct.26. The keynote speaker, Dr. Iris Hong Xu, Director of Asian Studies, Troy University, delivered a speech on *Promoting Chinese Language Learning and Teaching in Alabama*. The Vice President, Ms. Ling Ma gave a short speech on *Strategies for Teaching a Comprehensive Chinese Class*. After a brief break, Prof. Flobert Rui Feng gave a speech on *Birth of International Curriculum for Chinese Language Education*. Dr. Zongping Peng from Communication University of China, the last speaker in the morning, introduced New HSK test and Confucius Institute Scholarship.



At lunch time in the meeting room, , Ms. Cuifeng Wen from Fort Benning, GA, volunteered to teach a vivid Chinese class involved the attendees' hand writing, picture drawing, which is a good example of classroom interaction. In the afternoon, 3 topics concerning Chinese language teaching were discussed. The Vice President introduced how to be a member and new members were accepted.

At the end of the Workshop is lottery. Gifts like Chinese textbooks, Chinese Characters DVD, Chinese lanterns sponsored by Confucius Institute at Troy University were given to all attendees. A group picture was taken and all the attendees thought highly of the Workshop.

阿拉巴马中文教师协会（ACLTA）2013年秋季工作坊成功举办

2013年10月26日，位于阿拉巴马大学伯明翰校区图书馆的一间会议室热闹非凡，来自阿州不同学校的20余名中文教师聚集一堂，问候，交流，阿拉巴马中文教师协会秋季工作坊在此拉开帷幕。

上午10点，会长冯睿教授致开幕词，本次工作坊主讲人、特洛伊大学东亚系主任、ACLTA执行主任徐弘博士做了题为“Promoting Chinese Language Learning and Teaching in Alabama”的报告，副会长马玲老师的报告题为“Strategies for Teaching a Comprehensive Chinese Class”。短暂休息之后，冯睿教授为大家奉献了精彩讲演：“Birth of International Curriculum for Chinese Language Education”。上午最后一位讲演者是来自中国传媒大学的彭宗平教授，她介绍了目前推行的汉语考试——新HSK以及孔子学院奖学金的一些情况。



中午，参会者在会议室共进美味中餐。来自 Faith Middle School (Fort Benning GA) 的温翠凤老师自告奋勇，边演示边讲解，向大家介绍了她创造的中文课堂活动，在座各位则边互动边学习，会场气氛非常热烈。下午会议围绕三个话题展开讨论，经验丰富的老教师侃侃而谈，准中文教师们听得津津有味。副会长向大家介绍了入会流程，并当场接收了新的会员。

会议的高潮是抽奖活动。参会者分别都得到了特洛伊大学孔子学院为本次活动赞助的中文教材、汉语教学研究专著、汉字 DVD 以及书法用具、中国灯笼等礼品。大家亲密合影后会议结束。参会者对此次工作坊给予了很高评价，表示“很有收获”、“非常受启发”。整个活动在“多多保重”、“明年再见”的祝福与道别声中落下帷幕。

